
3401 7/3 56: Spørgsmål til ministrene. 3402 

[Finansministeren.] 
.spørgsmål kan jeg først oplyse, at såvidt 
det er mig bekendt, er der ikke tidligere af 
statskassen ydet erstatning som følge af tø- 
brudsskader. Derimod har staten nogle 
gange ydet tilskud til delvis dækning af 
skader som følge af stormflod. En sådan 
hjælp er ydet til de skadelidte ved storm- 
floden i januar 1954. Endvidere har staten 
ved et par lejligheder ydet lån til landbru- 
gere og frugtavlere, der havde lidt betyde- 
lige tab som følge af ekstraordinært kraftige 
haglbyger. Det var senest tilfældet i 1948 i 
Grindsted og Silkeborg. Derimod er der ikke 
i disse tilfælde ydet direkte tilskud. Endelig 
kan jeg oplyse, at der ikke er ydet tilskud 
fra staten til landbrugere, som led væsent- 
lige tab som følge af oversvømmelserne i de 
våde somre 1950 og 1954. 

Der er således ganske undtagelsesvis ydet 
støtte fra staten i tilfælde af vandskader, og 
da man på indeværende tidspunkt ikke har 
endeligt overblik over skadernes omfang på 
Falster samt over, om de vil blive dækket 
på anden måde, kan der endnu ikke tages 
endelig stilling til det rejste spørgsmål. I de 
tilfælde, hvor der tidligere er ydet tilskud 
fra staten, har der også fra lokal side været 
vist offervilje og hjælpsomhed, og jeg vil se 
med velvilje på anmodning om støtte til en 
lokal og privat hjælpeaktion; men i sidste 
instans er det et spørgsmål, der må afgøres 
af bevillingsmyndighederne. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
Jolketingsbeslutning om nedsættelse af et ud- 
valg med henblik på revision af lov nr. 219 
af 11. juni 1954 om ungdomsundervisning 
m. v. [af Damsgaard m. fl.]. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3253). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

.Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 

vedtoges enstemmigt med 115 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet under- 
visningsministeren meddelelse om denne 
vedtagelse. 

Den følgende sag var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om præmiering af opsparing. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1076, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
295). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredie behandling sattes til for- 
handling under eet. 

Udvalgets ordfører (Holger Eriksen): På 
udvalgets vegne skal jeg anbefale det æn- 
dringsforslag, der er stillet, og som går ud 
på at ligestille medlemmerne af foreningen 
Danske Andelskasser med sparekasserne. 
Når der har været nogen betænkelighed ved 
at medtage disse andelskasser, skyldes det, 
at de ikke på samme måde som sparekasser 
og banker er underkastet et tilsyn fra sta- 
tens side, men efter at andelskasserne er 
indgået på at yde en solidarisk garanti for 
beløbene, og efter at de har erklæret at ville 
underkaste sig de kontrolforanstaltninger, 
som finansministeriet måtte ønske, har ud- 
valget ikke haft nogen betænkelighed ved 
at tillade, at de bliver ligestillet med de 
øvrige pengeinstitutter, hvad angår mod- 
tagelse af indskud i henhold til den gæl- 
dende lov. 

Når jeg har sagt det, vil jeg gerne som 
mit partis ordfører fremføre i anledning af 
de fromme ønsker, som er kommet til ud- 
tryk gennem de forskellige mindretals ud- 
talelser i betænkningen, at mit parti i og 
for sig også kunne have haft ønsker om ud- 


